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Jednání k nastavení programového rámce IROP 2021+ MAS Bohdanečsko zahájil předseda MAS J. Štěpanovský a 

následně také řídil probíhající diskuzi. 

D. Dvořáková na úvod zopakovala výchozí informace a dosavadní průběh příprav nastavení programového rámce 

IROP 2021+: 

▪ Starostům obcí byly v průběhu 3. kvartálu 2022 zaslány možné oblasti podpory IROP se známými podmínkami 

přijatelnosti projektů a omezujícími faktory. V návaznosti na to byli starostové obcí požádáni o zaslání 

projektových záměrů na MAS. Následně probíhaly dle zájmu i individuální konzultace projektů. 

▪ Dne 19. 12. 2022 proběhlo 1. jednání starostů k této problematice, kde byly představeny možnosti IROP 2021 

přes MAS a  proběhla rozsáhlá diskuze týkající se zejména financování výstavby MŠ na území MAS. Z jednání z 

nevzešel jednoznačný závěr výběru oblastí IROP 2021+ za MAS, ani procentuální přerozdělení alokace a bylo 

dohodnuto, že v lednu 2023 proběhne navazující jednání. 

▪ Jako podklad k navazujícímu jednání starostové obdrželi tabulku dosud zaslaných projektových záměrů a návrh 

Představenstva s výběrem oblastí a procentuální podíly alokace na tyto oblasti. 

Na jednání byly stručně shrnuty možnosti podporovaných oblastí přes MAS, alokace pro MAS, výše dotace a 

spolufinancování ze strany žadatelů a obce byly upozorněny na ex post financování projektů. 

Dále bylo představeno schéma čerpání podpory, obce byly upozorněny zejména na nutnost plnění tzv. milníku za 

celou MAS k 30. 6. 2025 a 30. 6. 2026. MAS v úvodu dostane k čerpání 70 % alokace, tj. cca 28 mil. Kč. K 30. 6. 2025 

bude nutno předložit za MAS žádosti o platbu ve výši cca 6,8 mil. Kč, k 30. 6. 2026 ve výši cca 28 mil. Kč. 

Následně byl prezentován souhrn počtu přijatých projektových záměrů v jednotlivých oblastech, vč. finančních 

požadavků. Některé projektové záměry budou zřejmě zčásti nebo zcela nefinancovatelné z IROP. Některé záměry 

je možno financovat i z jiných národních nebo evropských zdrojů. 

Rovněž byl představen k diskuzi určený návrh Představenstva MAS k výběru 3 oblastí a procentuálnímu rozdělení 

podpory: 1. VZDĚLÁVÁNÍ: 62,5 %, cca 25 mil. Kč; 2. DOPRAVA: 25 %, cca 10 mil. Kč; 3. CESTOVNÍ RUCH: 12,5 %, cca 

5 mil. Kč. 

Po tomto vstupu J. Štěpanovský otevřel debatu a na její úvod zdůraznil, že je nutno pohlížet na území MAS jako na 

celek a pokusit se alespoň z části řešit nejpalčivější problémy území. Dále přítomným sdělil, že Představenstvo MAS 

se shodlo na nutnosti podpořit zejména nedostatečné kapacity mateřských škol v území. V. Fišer, člen 

Představenstva MAS, doplnil předsedu J. Štěpanovského zdůrazněním, že právě větší projekty řeší regionální 

problémy, zatímco ty malé spíše lokální. 

Diskuze se z velké části soustředila na oblast podpory navyšování kapacit mateřských škol, zejména připravenosti 

projektových záměrů ve dvou obcích MAS. V diskuzi byla nabídnuta možnost financování obou záměrů přibližně 

čtvrtinou alokace MAS na každý ze dvou záměrů s tím, že druhá polovina alokace by byla určena pro uspokojení 

projektů z ostatních obcí. Bylo připomenuto, že pro menší projekty bude (a v minulé výzvě PRV byl otevřený) i 

dotační titul PRV, kde jsou prostřednictvím čl. 20 ze strany MAS podporovány hasičské zbrojnice, kulturní a spolková 

zařízení, knihovny, veřejná prostranství a další.  

V diskuzi byly vyjádřeny názory zástupců obcí týkající se zejména nastavení čerpání a přidělování podpory po 

vyhlášení výzvy, možnosti čerpání některých projektových záměrů z jiných národních či evropských zdrojů (PRV, 

OPŽP, SFDI, GŘ HZS, Pk atp.). Byla vedena diskuze, zda podpořit výstavbu hasičské zbrojnice namísto podpory MŠ. 

MAS by ráda věcné vybavení a příp. i rekonstrukce budov hasičských zbrojnic realizovala prostřednictvím PRV (jedná 

se spíše o menší projekty v řádu statisíců). Ze strany starostů byl vyjádřen názor, že naprosto spravedlivé čerpání 

finančních prostředků prostřednictvím MAS (např. podle počtu obyvatel) není v reálné a tak je na to pohlížet. 
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Byla také prezentována tabulka dosavadního čerpání prostředků přes MAS jednotlivými obcemi, ze které vyplývá, 

že zatímco některé obce doposud nečerpaly vůbec (a na tyto obce budou směřovány dotazy a podpora s přípravou 

projektů ze strany kanceláře MAS), jiné obce dokáží podporu MAS velmi dobře využít a projekty v různých oblastech 

průběžně připravují a podávají. 

Na závěr se J. Štěpanovský přítomných dotázal, zda má někdo jiný návrh k výběru oblastí, než bylo navrhnuto 

Představenstvem a zda je možné se na tomto závěru dohodnout. Nikdo z přítomných nevznesl jiný návrh. Kancelář 

MAS tak zpracuje nastavení programového rámce IROP s výběrem oblastí:  

▪ VZDĚLÁVÁNÍ: 62,5 %, cca 25 mil. Kč;  

▪ DOPRAVA: 25 %, cca 10 mil. Kč a  

▪ CESTOVNÍ RUCH: 12,5 %, cca 5 mil. Kč.  

Tento návrh bude dále postoupen k připomínkám a schválení Valné hromady MAS a následně zaslán ŘO IROP ke 

schválení.  

1. výzvy v IROP pro výše uvedené oblasti budou vyhlášeny pravděpodobně v září 2023. Obce byly vyzvány k přípravě 

a konzultacím projektů.  

J. Štěpanovský ukončil jednání. 

 

V Dolanech dne 24. 1. 2023 

 

 

 

  

Ing. Daniela Dvořáková  

 

  

Mgr. Andrea Pavlíková, Ing. Josef Štěpanovský, Ing. Václav Fišer  

Zapsal/a: 

Doplnili: 


